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Abstract


Cement (polymethylmethacrylat) is frequently and increasingly used in vertebral surgery. Complications can occur by spillage of this material; however the vast majority of the patients remain free of symptoms and do not require any specific therapy.


Internists, gastroenterologists and radiologists regularly performing abdominal ultrasound and computed tomography should be aware of this complication.


A case of spillage of cement in the right hepatic vein is presented
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Zusammenfassung


Zementaugmentation ist ein zunehmend angewendetes Verfahren in der Wirbelsäulenchirurgie. Der Austritt von Zement bei Vertebroplastie und Kyphoplastie ist eine nicht seltene Komplikation dieser Methode, jedoch bleiben die meisten Patienten asymptomatisch und bedürfen keiner spezifischen Therapie.


Internisten, Gastroenterologen und Radiologen, die häufig Ultraschall- und CT-Untersuchungen durchführen, sollten an diese Komplikation denken.
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